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PROTOKÓŁ NR XXXIV/2009 

z XXXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 29 grudnia 2009 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do  11
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 14  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek    - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak    - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik    - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła    - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Jan Sarowski    - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

14.Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

1. Nieobecna radna  - Bożena Przybyła- Przewodnicząca Komisji OZKiS 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

4. Andrzej Stępień    - Starosta  Powiatu Wieluńskiego 

5. Magdalena Tronina   - Podinspektor  UG 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Leon Makielak    - Sołtys wsi Wierzchlas A 

8. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

9.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

10.  Jan Błaszczak    - Sołtys wsi Łaszew 

11.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

12.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 
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13.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

14.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

15. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  

 

Porządek  obrad: 

 

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas.  

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009r.  

b) trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom i przedszkolom publicznym                

i niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania.   

c) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2010,  

d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy warunkowej z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2010 rok, 

f) przyjęcia Planu Pracy Rady Gminy i jej organów  na 2010 rok. 

g) wyrażenia opinii w sprawie ograniczenia  działalności  SP  ZOZ w Wieluniu 

poprzez likwidację Pracowni Prątka Gruźlicy.  

6. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania.   

7. Zakończenie obrad  XXXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.    

 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXXIV  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, Sołtysów                      

i panią sołtys,  oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy którym, Rada Gminy może 

obradować i podejmować uchwały. 
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Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poddał  projekt porządku  

obrad pod głosowanie i przyjęty został jednogłośnie wraz z wprowadzonymi 

zmianami. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 

 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XXXIII  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia                  

26 listopada  2009r. do  29 grudnia 2009r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania  w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Terasa Nowak, która 

powiedział, ze projekt uchwały częściowo omówiony był na posiedzeniach 

Komisji ale w związku z tym że zaistniały dodatkowe zmiany projekt uchwały 

został omówiony. 
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Zwiększa się dochody i wydatki Gminy o kwotę 179.005,07 zł jest to dotacja 

rozwojowa na budowę oczyszczalni ścieków w Krzeczowie. Otrzymana była 

większa dotacja  jednak do budżetu wprowadzana jest taka kwota jaka nam 

przysługuje, a resztę należy zwrócić.  

Z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi otrzymaliśmy dotację – brakujących 

środków  na  podatek akcyzowy (na poprzedniej sesji  środki w wysokości 

25.000 zł) przekazała Gmina na wypłatę rolnikom całości zwrotu podatku 

akcyzowego. 

Środki te przeznacza się na inne cele i przekazuje się je na dział z którego 

zostały zabrane tj z Działu 801 Oświata i Wychowanie i przeznaczone zostały 

na zakup płytek dla Szkoły Podstawowej w Toporowie. 

Dział 400 wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczna gaz i wodę  

zmniejsza się i zwiększa kwotę 8.000 zł – przesunięcie miedzy paragrafami. 

W Dziale  600 Transport i łączność  - drogi dokonuje się zmniejszeń o kwotę 

13.000 zł sa to przesunięcia między paragrafami. 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa również dokonuje się przesunięć o kwotę 

11.000 zł. 

Dział 750 Administracja publiczna zmniejsza się 18.000 zł jest to przesuniecie 

miedzy rozdziałami i paragrafami. 

Dział 751  Urzędy  …Dokonuje się przesunięć miedzy paragrafami  o kwotę 

705,84 zł – jest to dotacja celowa. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zmniejsza się  

w tym dziale  i dokonuje przesunięć między paragrafami kwotę 6.100 zł                       

i przeznacza się je na zakup  inwestycyjny  nagrzewnicy olejowej dla OSP 

Łaszew. 

Dział 801 Oświata i wychowanie łącznie  ten dział zmniejsza się o kwotę 

101.396 zł i tak: 

- Szkoły podstawowe - 85.896 zł 

- Przedszkola         -   7.000 zł 

- Gimnazja         -   7.000 zł 

- pozostała działalność jest to program nauki języka angielskiego  z Programu 

Kapitał Ludzki w wysokości 1.500 zł – tez przesunięcie między paragrafami. 

 

Dział 852 Pomoc Społeczna zmniejsza się kwotę 6.223,04 zł w tym na  

świadczenia rodzinne  przesuwa się kwotę 5.445,80 zł i na pozostała działalność  

jest to program „wykorzystaj szansę” z Programu Kapitała Ludzki przesuwa się 

kwotę  777,24 zł. 

Dział 900 Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska   zmniejsza się kwotę 

733.000 zł w tym gospodarka  ściekowa 725.000 zł. w tym : 
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Gmina wycofuje się z zaplanowanego kredytu i w związku z tym zmniejsza się 

deficyt gminy , ponieważ gmina zabezpieczone miała środki na budowę 

oczyszczalni ścieków  w paragrafie 6050 w związku z tym że gmina otrzymała 

dotację i przekazane zostały środki z Urzędu Marszałkowskiego w związku                 

z tym środki własne  gminy – 25.000 zł  musza być zaplanowane w innym 

paragrafie tj. 6059. Natomiast rozdział 90002 Gospodarka odpadami następuje 

przesuniecie między paragrafami na kwotę 7.000 zł. zachodzi konieczność 

dokonania przesunięć w oświetleniu ulicznym tj. rozdział 90015 – sa to 

przesunięcia między inwestycjami. Zmniejsza się kwotę inwestycji oświetlenia 

ulicznego w Kraszkowicach ul. Mokra o 1.000 zł, a zwiększa  się tą kwotę                  

w Kraszkowicach ul. Leśna.  Jest to przesuniecie między inwestycjami w danym 

rozdziale.  

Łącznie przeniesienia  stanowią  kwotę  922.6224,88 zł. 

 

Zwiększenia stanowią kwotę 401.629,95 zł i tak zwiększa się : 

Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energie elektryczną, gaz i wodę  - 

przesuniecie miedzy paragrafami –8.000 zł 

Dział 600 Transport i łączność - przesuniecie miedzy paragrafami – 13.000 zł 

Dział 700Gospodarka mieszkaniowa-przesuniecie miedzy paragrafami 11.000zł, 

Dział 750 Administracja publiczna- przesuniecie miedzy paragrafami                        

i rozdziałami – 18.000 zł 

Dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 

prawa oraz sądownictwa –  przesuniecie miedzy paragrafami – 705,84 zł 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa -  przesuniecie 

miedzy paragrafami –   6.100 zł w tym paragraf inwestycyjny  zakup 

nagrzewnicy – 6.000 zł. 

Dział 801 Oświata i wychowanie - przesuniecie miedzy paragrafami – 

126.596,00 zł w tym: 

- Szkoły Podstawowe – dotacja dla szkoły w Strugach  - 55.400 zł 

- Przedszkola  - zwiększamy o kwotę 33.496 zł  w tym: - dotacja dla    

  Przedszkola w Strugach 18.496 zł 

- Gimnazja 32.200 zł 

- Stołówki szkolne – 4.000 zł 

- Pozostała działalność (program kapitał Ludzki – nauka języka angielskiego) – 

1.500 zł 

Dział 852 Pomoc Społeczna  - przesuniecie miedzy paragrafami – 6.223,04 zł 

Dział 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonuje się 

zwiększeń na kwotę –212.005,07 zł. 

Łącznie zwiększenie wydatków stanowi kwotę 401.629,95 zł.  
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Ponieważ nie było pytań Przewodniczący poprosił Panią Teresę Nowak                      

o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/206/2009 w w/w sprawie. 

Po odczytaniu Przewodniczący zapytał czy sa uwagi do treści  projektu 

uchwały. 

Radny Józef Krzeszowski – powiedział, że interpelacja dotyczyć będzie 

Punktu 5 podpunkt „c”, jednak meritum sprawy dotyczy spraw finansowych                  

i w związku z tym zapytał że organizacją pozarządową  na naszym terenie są 

uczniowskie kluby sportowe, jednak nie przy wszystkich szkołach działają 

UKS-y, bowiem są to organizacje samodzielne nie podlegające jurysdykcji 

dyrektora szkoły, a w praktyce prezesem takiego klubu jest zazwyczaj 

nauczyciel wychowania fizycznego. Od  początku tej kadencji ustalone było, że 

na działalność tej organizacji przeznaczone były corocznie środki finansowe, 

które przekazywane były do dyrektora szkoły ze względu na fakt, ze organizacje 

te nie miały zarejestrowanej działalności. Wysokość środków na sport ujęta była 

w  wykazie obok  środki przeznaczonych  na zakup pomocy naukowych, zakup 

środków czystości oraz na sport. Środki  przeznaczane były na działalność tych 

klubów i tak było w roku 2007, 2008 jednak w roku 2009 punkt ten został 

zdjęty.  Informację radny uzyskał podczas udziału w spotkaniu sprawozdawczo 

– wyborczym  w jednym z  takich  klubów. Radny  był zaskoczony  kiedy 

dowiedział się,  że   środki  nie zostały  przeznaczone na działalność UKS-u. w 

związku z tym zapytał dlaczego środki zostały zabrane i czym to zostało 

umotywowane. 

Skarbnik wyjaśniał, ze  otrzymanymi środkami dysponuje dyrektor szkoły i jeśli 

są takie potrzeby to dyrektor,  szkoły otrzymuje środki i zakupuje sprzęt. Jest to 

zawsze inicjatywa dyrektora, a w  2009 roku został zakupiony sprzęt sportowy 

dla wszystkich szkół i nie było żadnego problemu a uczniowskie kluby sportowe 

działają przy szkołach i  o zakupie sprzętu decyduje  dyrektor .  

Radny Krzeszowski – advocent zwrócił uwagę, że kluby uczniowskie nie 

podlegają jurysdykcji dyrektora szkoły, a specyficznie nie maja one możliwości 

funkcjonowania poza terenem szkoły bowiem czynnymi członkami tych Kubów 

czyli sportowcami są  uczniowie szkoły. Organizacja  tam ma swój zarząd,  

prezesa i członków. Do  tej pory nie było problemu bowiem prezes wiedział, że 

Dyrektor ma wyznaczoną pulę środków która służyć ma tej organizacji. Ideą tej 

organizacji jest organizowanie imprez sportowych i nie tylko zakupu sprzętu 

bowiem kluby korzystają ze sprzętu szkolnego. 

Skarbnik wyjaśniła, że imprezy sportowe są organizowane i nie ma z tym 

żadnego problemu i są dofinansowania do wyjazdów sportowych i są 

wydatkowane środki na te cele. 
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Wyjaśnień udzielił również Wójt Krzysztof Bednarek i powiedział, że oprócz 

środków inwestycyjnych  na sport są inne kategorie środków przeznaczonych na 

sport , ostatnio zrealizowane zostało duże zadanie jakim była budowa „orlika” , 

duża pula środków przeznaczana jest na LZS-y, następnie środki przekazywane 

są do dyrektorów z przeznaczeniem na sport i w tym przypadku to wuefiści  

decydują na co przeznaczane są środki , a także  przekazywane sa środki                  

w kwocie ok. 1.000 zł dla Powiatu na zakup nagród, pucharów, dyplomów,  dla 

młodzieży najwybitniejszej z naszego terenu, która startuje w eliminacjach 

powiatowych. 

Natomiast jeśli są jakieś  inne propozycje to radni spotkają się w styczniu na 

posiedzeniach  gdzie będą  omawiali  projekt  budżetu  i wówczas można wnieść 

propozycje  i poprawki.  

Przewodniczący Rady Gminy  dodał, że wszystkie imprezy sportowe, które 

miały być zrealizowane w minionym już roku   się odbyły. 

Radny Krzeszowski powiedział, że zastosowany została zabieg 

socjotechniczny bowiem przez dwa lata wydzielane były środki w wykazie gdyż 

nie był to oficjalny zapis tylko wykaz który zawierał m.in. środki na zakup 

pomocy dydaktycznych,  na zakup środków czystości i na działalność sportową. 

Zaznaczył, że nauczyciel WF-u jest podwładnym dyrektora i nie jest w stanie 

skorzystać ze środków na cele sportowe bowiem jest to w kompetencji 

dyrektora placówki. 

Przewodniczący Rady Gminy – jest to uwaga do przeszłorocznego budżetu 

gminy i radni powinni tą sprawa zająć się na posiedzeniach swoich komisji                    

w miesiącu styczniu i jeśli radni dojdą do wniosku aby taki nieformalny 

wprowadzić i dyrektor ma otrzymać  to zostanie to zrobione. 

Nie było więcej pytań i projekt uchwały  Nr XXXIV/206/2009  poddany  została 

pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

b) trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom i przedszkolom 

publicznym i niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

ich wykorzystania.   

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk                             

i powiedział, że  projekt uchwały omawiany był szczegółowo na wszystkich 

posiedzeniach komisji. Projekt uchwały dostosowany został do wszystkich 

obowiązujących przepisach szczególnie  Ustawy o Finansach Publicznych. 

Ponieważ nie było uwag do tego tematu Przewodniczący rady Gminy poprosił               

o odczytanie projektu uchwały Nr XXXIV/207/2009 w/w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.                          

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
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Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Na sesję przybył Starosta Wieluński Andrzej Stępień, który podziękował za 

zaproszenie na sesje i złożył życzenia wszystkiego dobrego  oraz podziękował 

Radzie Gminy za współpracę  w roku 2009. Wyraził przekonanie i wiarę w to, 

że rok 2010 równie będzie owocny dla Gminy Wierzchlas jak i całego Powiatu 

Wieluńskiego. Dodał, że należą się Gminie słowa z jednej strony podziękowań 

oraz z drugiej strony życzeń za to wszystko co wspólnie udało się osiągnąć                 

i zrobić dla dobra mieszkańców powiatu i mieszkańców gminy Wierzchlas. 

Złożył życzenia wszystkiego dobrego dla radnych, sołtysów oraz ich rodzin w 

Nowym Roku 2010, który niesie wiele wyzwań i oczekiwań mieszkańców,              

a plany do realizacji są ambitne. 

Na marginesie dodał, że ogłoszony został już przetarg na wykonanie dróg                      

w ramach Szlaku Bursztynowego. 

Dodał, że  w miarę możliwości wszystkie problemy mieszkańców będą 

rozwiązywane i zapewniane będzie im bezpieczeństwo.  

Przewodniczący  Artur Piosczek podziękował, Staroście za życzenia i w 

imieniu całej rady Gminy również złożył na ręce Starosty życzenia dla całej 

rady Powiatu jak i wszystkich pracowników Starostwa Powiatowego 

najserdeczniejsze życzenia wszelkiej pomyślności w Nowym 2010 Roku                    

i zarazem prosił o wsparcie dla Gminy Wierzchlas i aby wspólne zadania udało 

się zrealizować na pożytek naszych mieszkańców.  

 

Powrócono do porządku obrad. 

 

c) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2010,  

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

poinformował, że projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach Komisji                 

i podejmowana jest ona cyklicznie  co  roku i regulująca zasady współpracy 

Gminy Wierzchlas z organizacjami pożytku publicznego, określająca nadzór             

w przypadku kiedy Gmina chce  przeznaczyć  środki  na dane obszary życia 

społecznego i kulturalnego i sportowego. Ponieważ nie było uwag ani pytań 

Sekretarz odczytał projekt uchwały Nr XXXIV/208/2009 w/w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie.               

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 
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d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy warunkowej z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina , która powiedział, iż 

temat ten szczegółowo omawiany był na posiedzeniach Komisji w związku z 

tym, że nie było uwag  odczytała projekt uchwały Nr XXXIV/209/2009 w/w 

sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

  

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2010 

rok, 

Przewodniczący poinformował, ze radni otrzymali materiał wcześniej                         

i analizowali go na posiedzeniach Komisji, ponieważ nie było pytań poprosił 

Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XXXIV/210/2009 w/w 

sprawie,  następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

f) przyjęcia Planu Pracy Rady Gminy i jej organów  na 2010 rok. 

Przewodniczący poinformował, że radni opracowywali plan pracy                          

na swoich  posiedzeniach Komisji, ponieważ nie było pytań poprosił Martę 

Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XXXIV/211/2009 w/w sprawie,  

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.            

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

g) wyrażenia opinii w sprawie ograniczenia  działalności  SP  ZOZ                       

w Wieluniu poprzez likwidację Pracowni Prątka Gruźlicy.  

W temacie głos zabrała Pani Krystyna Miśkiewicz lekarz medycyny(Kierownik 

NZOZ w Mierzycach „MEDICOR”) i radna powiatowa,  która powiedziała, że 

od kilku miesięcy pracowania ta nie pracuje w związku z ograniczeniem 

działalności oddziału chorób płuc, który  został sprowadzony do leczenia 

pacjentów tylko ze strony chorób układu oddechowego z wykluczeniem 

gruźlicy stało się tak dlatego że wymogi unijne są bardzo wysokie, a szpital nie 

był w stanie spełnić ze względu również na gabaryty szpitala i możliwości. 

Podobna sprawa jest z pracownią bakteriologiczną  prątka gruźlicy wymogi 

unijne są bardzo wysokie nie tylko co do usprzętowienia ale również  co do 

lokalizacji takich pracowni w związku  z tym  nie ma możliwości w strukturach 

naszego szpitala utrzymanie takiej pracowni, a badania które wykonujemy są                

w niewielkim odsetku co do wartości  nakładów jakie szpital musiałby ponieść. 



10 

 

Badania te na chwilę obecną są wykonywane w Łodzi w centrum gruźlicy 

karetki jeżdżą codziennie do Łodzi  i badania są zawożone w związku z tym  nie 

podraża to kosztów badania a badania z kolei są wykonane zgodnie                          

z wymogami nauki.  Dlatego było niezasadne ekonomicznie  żeby taka 

pracownia mogła dłużej istnieć w strukturze SPOZ w Wieluniu. 

Ponieważ nie było pytań w przedstawionym temacie Przewodniczący Artur 

Piosczek poddał pod głosowanie wniosek w sprawie  wyrażenia pozytywnej 

opinii w sprawie likwidacji pracownik prątka gruźlicy „za” było  12 radnych 

przeciw głosów nie było i 2 radnych „wstrzymało się” od głosu. 

Następnie Marta Kowalczyk odczytała projekt uchwały  w/w sprawie i uchwała 

poddana została pod głosowanie  „za” było 13 radnych głosów przeciw nie było 

i 1 radny „wstrzymał się” od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 8 

Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski poruszył dwie kwestie  

po pierwsze zwrócił się do Wójta o szczegółowe wyjaśnienie informacji 

dotyczącej modernizacji drogi wojewódzkiej Ruda – Krzeczów, ponieważ ze 

wstępnych informacji realizacja tego zadania miała być w 2010 roku, natomiast 

drugi temat to  kwestia parkingu od strony północnej kościoła w Wierzchlesie              

gdzie ze wstępnego projektu wynikała, że cała powierzchnia terenu 

przeznaczona zostanie pod parking dlatego radny zaproponował czy nie można 

by było wprowadzić więcej zieleni i zrezygnować z kilku miejsc parkingowych                      

i zastąpić je krzewami oraz zagospodarowanie terenu wokół stawu aby 

wyglądało to bardziej estetycznie.  

Odnośnie przebudowy drogi wojewódzkiej Ruda – Krzeczów Wójt wyjaśnił, że 

około trzy tygodnie temu spotkał się z Dyrektorem Dróg Wojewódzkich                 

w Łodzi i rozmawiali głównie na temat dwóch kwestii; po pierwsze to położenia 

kanalizacji sanitarnej przy drodze wojewódzkiej w Krzeczowie, a druga sprawa 

dotyczyła przebudowy skrzyżowania w Wierzchlesie i wykonanie ronda.                  

Z uzyskanych przez Wójta informacji wynikało, że projektowanie 

przedmiotowego odcina drogi odbędzie się w tym roku, natomiast w 2010r. 

uzyskanie zostanie pozwolenie na budowę i służby Wojewody przystąpią do 

wyceny gruntów przeznaczonych pod drogę m.in. wycena ternu pod rondo w 

Wierzchlesie oraz do wyceny mniejszych terenów, dlatego optymalnym 

terminem rozpoczęcia inwestycji to rok 2012. Wójt dodał, że właściciele 

gruntów,  które maja być przeznaczone pod rondo są z nim w stałym kontakcie. 
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Następnie Wójt wyjaśnił, ze filozofią początkową zagospodarowania terenu 

przy kościele w Wierzchlesie   było pozyskanie  jak największej powierzchni do 

celów parkingowych, wiadomo, że w Wierzchlesie potrzebna jest każda ilość 

miejsc parkingowych. Dlatego ta przestrzeń jaka znajduje się przy kościele 

została maksymalnie wykorzystana  przez projektanta czyli powstały 4 rzędy 

miejsc parkingowych  dla samochodów, druga  sprawa to obok znajduje się 

skwer i staw i tej zieleni jest wystarczająco. Wójt zwrócił się do radnych aby nie 

zmieniali tego projektu, który jest już na ukończeniu. 

Przewodniczący Artur Piosczek  zapytał czy nie można jeszcze do projektu 

parkingu wprowadzić więcej  terenów zielonych? 

Wójt odpowiedział, że cała powierzchnia przeznaczona jest na   miejsca 

parkingowe aby mogły zaparkować samochody. Ponadto między droga 

powiatową a istniejącym chodnikiem jest zaprojektowany odcinek zieleńca 

oddzielający parking od drogi, a dalej jest staw który również stanowi odcinek 

terenu zielonego i proponował aby to pozostawić, ponieważ projekt wykonuje 

osoba posiadające wiedze i doświadczenie w tym co robi. 

Wójt dodał, że zostało zlecone mu wykonanie zadania ,a po jego realizacji radni 

ocenią czy zostało zrobione dobrze czy źle. 

Radny Józef Krzeszowski – przedstawiona został tylko koncepcja Wójta 

jednak demokracja polega na tym, że  radni wybrani zostali w bezpośrednich                      

i wolnych wyborach reprezentujemy środowisko i  z terenu Wierzchlasu jest nas 

tylko 4 i sugestie, które płyną od radnych nie są brane pod uwagę przez Wójta. 

Radny zapytał w jaki sposób będzie oświetlony ten parking gdyż nic się na ten 

temat nie mówi. W budynku OSP odbywają się imprezy do późnych godzin 

nocnych i wiele osób będzie  korzystało z tego parkingu, a nie ma mowy                    

o żadnym oświetleniu może jest w planach tylko Wójt zapomniał o tym 

powiedzieć. Ponadto jedna osoba nie może o wszystkim decydować i wiedzieć 

co jest najlepsze dlatego potrzebna jest demokracja  aby były brane po uwagę 

inne sugestie i uwagi. 

Wójt oświadczył, że w kwestii parkingu w Wierzchlesie nikt z radnych nie 

nawiązał kontaktu w tym temacie do dzisiejszej sesji czyli do momentu 

wykonania i zapłacenia projektu oraz  uzyskania pozwolenia na budowę.                 

Spełnione  są wszystkie formalności oraz oczekiwania mieszkańców i teraz 

doszukiwanie jest braków. Wójt zwrócił się w kierunku radnych z zapytaniem 

po co wydane zostały środki na projektanta skoro na sali są osoby, które lepiej 

by zaprojektowały i zostało by to  zrealizowane.   

Radny Karol Sakowski -  radnym nie chodziło o projektowanie tylko                         

o przeprowadzenie konsultacji w sprawie projektu na wstępnym etapie 

projektowania. Projekt znajdował się wówczas jeszcze u Pana Mirosława Kinasa 
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i miało się odbyć jeszcze dodatkowe spotkanie z projektantem, które się nie 

odbyło. 

Radny Krzeszowski advocent wypowiedzi Wójta nie jest prawda że nikt 

sprawą parkingu się nie interesował ponieważ skierowane zostało pismo 

radnych z Wierzchlasu  w sprawie zagospodarowania tego terenu i ujecie                      

go w projekcie budżetu na 2010 rok.  

Dyskusja na temat parkingu została zakończona. 

Głos zabrała Pani Krystyna Miśkiewicz Radna Powiatu Wieluńskiego                     

i powiedziała, że kończący się rok jest to okres podsumowań i wniosków to czas 

aby zastanowić się nad tym co się udało,  a czego nie zdołaliśmy zrobić czy  

wykonać z różnych względów . Idą c tym tokiem myślenia radna podzieliła się z 

zebranymi swoimi wnioskami. 

 Radna powiedziała, że minęło 36 lat kiedy przyszła do pracy i  na tej sali 

odbywały się posiedzenia wielu Rad Gmin, jednak po raz pierwszy ma 

możliwość uczestniczenia w obradach tak wyjątkowej Rady. Wyjątkowej z tego 

względu,  że wysoko ocenia podejmowane decyzje i uchwały ale  najbardziej 

docenia to, że oprócz tego że radni są otwarci na drugiego człowieka  to są 

życzliwi dla drugich. Podobno nie wolno mówić źle                                                    

o nieobecnych ale  w poprzednich Radach było tak jak w łacińskim  

powiedzeniu „…homo homini lapus est …”   „człowiek człowiekowi wilkiem”   

i wtedy radna wątpiła w wartość człowieka. Ta Rada Gminy wraca wiarę                

w człowieka mieszkańca gminy. Podziękowała  za wszystko to nad czym się 

radni pochylali i  nad czy głosowali oraz wydawali wielokrotnie trafne                      

i rozsądne  decyzje. Serdecznie podziękowała w imieniu własnym jak                       

i pracowników Ośrodka Zdrowia za okazywaną życzliwość i zrozumienie                 

w imieniu pacjentów ale najbardziej podziękowała za  przychylność dla dzieci 

niepełnosprawnych z Koła Przyjaciół Dzieci Niepełnosprawnych z Mierzyc                 

i przywołała słowa wielkiego wieszcza K.C Norwida mówiąc iż  ”….wszystko 

co wielkie jest wielkie sercem…” bo dzięki decyzji Rady dzieci te mogą 

rozwijać się w ramach zajęć z arteroterapii bowiem  jest to wspaniała 

działalność, a w  Ośrodku Zdrowia w Mierzycach znajdują się prace tych dzieci. 

Zajęcia  prowadzone są w sposób bardzo profesjonalny, a dzieci się integrują. 

Rozwija się ich doznania co jest niewątpliwie ogromnym osiągnięciem. Ponadto 

dzieci otrzymują paczki  świąteczne korzystają i edukują się  podczas wyjazdów 

z okazji Międzynarodowego Dnia Dziecka.  

Dzieci miały również  wyjazd do parlamentu  tj. Sejmu i Senatu  

Dalej dziękowała radnym za to, że pochlają się nie tylko nad dziećmi ale 

również nad rodzicami tych dzieci. 
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Za wszystkie poczynania i decyzje  serdecznie i gorąco dziękowała Wójtowi, 

Sekretarzowi Pani kierownik GOPS i Gminnej Komisji ds. Profilaktyki                        

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wierzchlesie  bo oni wszyscy 

pomagają i za to że w Urzędzie powstał punkt pomocy osobom 

niepełnosprawnym. 

Na koniec zwróciła się do Wójta  z prośbą o wydzielenie przed Urzędem Gminy 

miejsca parkingowego dla osób z niepełnosprawnością, i za co   byłaby bardzo 

wdzięczna. 

Radna powiatowa  Krystyna Miśkiewicz zacytowała słowa  amerykańskiej  

niepełnosprawnej działaczki , która  porusza się za pomocą wózka Pani John 

Teddy, która w swej autobiograficznej książce napisała,  „że dziękuje Bogu 

zawsze za to co ma,  a nie za to co chciałaby mieć…” i jeszcze raz podziękowała 

za to co ma. 

Na koniec złożyła wszystkim zebranym radnym, sołtysom, pracownikom 

Urzędu Gminy i ich rodzinom życzenia z okazji nadchodzącego Nowego 2010 

Roku przede wszystkim zdrowia, spokoju wyciszenia i samych życzliwych ludzi 

wokół siebie, a w tej trudnej pracy zawodowej i społecznej życzyła 

podejmowania trafnych, mądrych  i zasadnych i kierujących się dobrem 

społecznym decyzji,  dobro człowieka to jest zaszczytny i piękny obowiązek 

każdego człowieka  i tego życzyła wszystkim „Do Siego Roku”. 

Przewodniczący Artur Piosczek podziękował za ciepłe i miłe słowa                             

i powiedział, że tak już jest że wszystkie  dobre rzeczy rodzą się w bólu ale w tej 

Radzie zawsze staramy się dojść do konsensusu  z pożytkiem dla mieszkańców. 

Złożył na ręce Radnej Powiatowej wraz z jej współpracownikami życzenia 

wszystkiego dobrego w Nowym Roku jak najmniej zmartwień a jak najwięcej 

słońca wiele radości, a dzieci niech rozwijają się na chwałę swoich rodziców i 

nas wszystkich.    

 

2) Radna Ilona Kucharczyk – zgłosiła wniosek o usunięcie znaku „zakazu 

ruchu pojazdów o ładowności powyżej 3,5 t” na ulicy Lipowej. 

Znak ten został postawiony 16 listopada br. i ogranicza poruszanie się pojazdów 

od posesji nr 1 do  posesji  15 a na ulicy Lipowej  jest  35 numerów, co utrudnia 

przejazd samochodów powyżej 3,5 tony, a droga ta według radnej  jest drogą                                 

o użyteczności całego środowiska wsi Kraszkowice i nie tylko. Postawienie 

znaków spowodowało utrudnienia dojazdu do zakładu naprawczego 

znajdującego się przy ul. Lipowej 35, oraz spowoduje utrudnienia podczas prac 

polowych w okresie wiosennym , letnim i jesiennym. W związku z tym radna 

złożyła wniosek o usunięcie powyższego znaku. Ponieważ przejazd 

samochodów ciężarowych jest uciążliwy dla mieszkańców posesji od 1 do 15 
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dlatego, że  jest to droga polna  to zaproponowała zmianę znaku z ograniczenia 

tonażu do  ograniczenia prędkości np. do „20k/h”, żeby pojazdy mogły 

korzystać z drogi i nie przeszkadzały niektórym mieszkańcom. 

Następnie Przewodniczący rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Radnej 

Ilony Kucharczyk w sprawie usunięcia znaku „zakazu ograniczenia tonażu do 

3,5 tony”:  „za” usunięciem było 9 radnych i 5 radnych „wstrzymało się od 

głosu”. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

3) Przewodniczący Rady Gminy poinformował,  że radni zapoznali się na  

posiedzeniach Komisji  z  pismem Pani Dyrektor Przedszkola w Kraszkowicach 

i Pani Dyrektor Gimnazjum w Mierzycach  w sprawie  zrefundowania nadpłat 

do rachunków za rozmowy telefoniczne. Komisja Rewizyjna  zaproponowała 

aby ostatni raz anulować powstałe zadłużenia i od stycznia 2010 roku podnieść 

abonament do 100 zł miesięcznie, takie samo było stanowisko Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury i Sportu, natomiast Komisja Rolnictwa wnioskowała                      

o uregulowanie powstałych zalęgłości. W związku z tym Przewodniczący 

poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej i Komisji Oświaty pod 

głosowanie  „za” było 9 radnych, „przeciw” było 5 radnych. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych. 

Rada Gminy Wierzchlas większością głosów postanowiła anulować zadłużenie 

w Publicznym Przedszkolu w Kraszkowicach i Publicznym Gimnazjum                         

w Mierzycach oraz od 1 stycznia 2010 roku zwiększyć limit abonamentu do 100 

zł miesięcznie.  

 

Na koniec Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek złożył 

najserdeczniejsze życzenia  wszystkim radnym, sołtysom i ich rodzinom na 

nadchodzący Nowy 2010 Rok abyśmy mogli razem wspólnie podejmować  

trafne i dobre decyzje na pożytek mieszkańców naszej gminy. 

 

 

Punkt 9 

Zakończenie obrad  XXXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXIV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 11
00

. 

 


